



Asia and Africa Today. 2013-2024

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №7 Volume . 2016

EGYPT KNOWS ABOUT RUSSIAN SCIENTIST

Kira V. Meshcherina

Abstract

January 2016 marked 160 years since the birth of one of the founders and the recognized authorities of Egyptology and Assyriology schools in Russia and world-Egyptologist scholar, collector and traveler Vladimir Golenishchev (1856-1947). Various books in Russia and abroad include information about his life, his collection of oriental antiquities and scientific studies, just as some articles are written in the academic journals. However, a recently published book - «Golenishchev. A pioneer of Egyptology». (Cairo, Russia News. 2016. 182 p.) became in the words of its author Hussein el-Shafie, the first book in Arabic language, which is dedicated to the work of this Russian scientist.

Keywords list (en):

Date of publication: 01.07.2016

Citation link:

Meshcherina K. EGYPT KNOWS ABOUT RUSSIAN SCIENTIST // Asia and Africa Today. – 2016. – Issue №7 С. 74-74 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru/>

ПОМНЯТ В ЕГИПТЕ РУССКОГО УЧЕНОГО

Мещерина Кира Владимировна

Аннотация

В январе 2016 г. исполнилось 160 лет со дня рождения одного из основателей и признанных авторитетов школ египтологии и ассириологии в России и мире, ученого-египтолога, собирателя и путешественника Владимира Семеновича Голенищева (1856-1947). В России и за рубежом о нем, его коллекции восточных предметов древности, научных изысканиях написано в различных сборниках, книгах, статьях в академических журналах. А вышедшая недавно книга «Голенищев. Пионер египтологии» («Голенищев. Ра'ид ильм аль-мысрият») (Каир, изд-во «Новости России». 2016. 217 с.) стала первым изданием на арабском языке о деятельности ученого.

Ключевые слова:

Дата публикации: 01.07.2016

Ссылка для цитирования:

Мещерина К. В. ПОМНЯТ В ЕГИПТЕ РУССКОГО УЧЕНОГО // Азия и Африка сегодня. – 2016. – Выпуск №7 С. 74-74 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru/>